
 19.3.2023סיכום ועדת נוער מיום 

 

 משתתפים:  

 חיים ברוידא, ראש העיר 

 חברת מועצת עיר  ,ענבר הוכברג 

 שי רז, יו"ר הנהגת הורים אלון ואחראי נוער בהנהגת הורים יישובית 

 צ ", חבר ועדה נציג מר בורשטיין  חגי  

 סיגל מצר תלמי, מנהלת המחלקה לנוער וצעירים 

 מחלקת קליטה נחמה אפרתי, מנהלת 

 דמיאן סמולקין, מנהל המרתף וצוות שטח 

 מיכל נדלר , מנהלת יחידת אירועי נוער הכנה לצהל  

 אופיר ישראלי , רכזת הכנה לצהל 

 שמואל בללי, מתאם תנועות הנוער 

 

הועדה עסקה בתהליכי הכנה לצהל, נתוני גיוס, אתגרים והצגת כלל השירותים העירוניים 

 בתחום. 

את תפיסת העיר בשיתוף משרד החינוך, צה"ל וגורמים אזרחיים בכל נושא ההכנה  מיכל נדלר הציגה 

סקרה  ,בים. כמו כן  "המיטבית לשירות משמעותי תוך שאיפה להתאמת צרכי הצבא לכישורי המלש

נתוני גיוס גברים ונשים, קצונה, נתוני שירות   –את הנתונים כפי שהוצגו על ידי משרד הביטחון 

 . משמעותי, נשר ועוד 

 נתוני המכינות הקדם צבאיות ושנת השירות. הציגה את בנוסף 

הנתונים של עיריית רעננה הן בבתי הספר והן נתונים עירוניים מאוד טובים ביחס לאשכול וביחס  

 לנתונים הארציים. 

והוריהם בתהליך החל מצו ראשון ועד הגיוס, הרצאות    בים"מיכל הציגה את אופן הליווי והסיוע למלש 

, מתנדבים לצהל, הרצאות בשפות  ות עירוניות ובית ספריות, כנס לקראת עתודה, אוכלוסיות מיוחד

מגוונות לטובת התושבים וכן הוצאת פרסומים המתורגמים גם הם לצרפתית ואנגלית ובקרוב גם  

 לספרדית. 

הוא התמודדות עם נשר בעיקר בקרב עולים  ועומד לפתחנו ראש העיר, ציין כי האתגר המרכזי ה

 וותיקים וחדשים. 

ראש העיר ציין כי השירות המשמעותי בעיניו הוא מנוף להשתלבות בחברה, לחיבור עם הארץ,  

 ב על פי יכולתו וכישוריו(. "העצמה ) כל מלשולתחושת מסוגלות 

א את תיכון  יל להוצ"החינוך וצה מיכל הוסיפה כי השנה בפעם הראשונה הצלחנו יחד עם משרד 

שהיו הצלחה בלתי רגילה  " מחווה אלון "ע ב "ימי גדנ 3 מתלמידיו עולים( ל 50%אוסטרובסקי ) ש 

 לדעת הנהלת בית הספר והתלמידים. 

 ל בתיכון אוסטרובסקי לקבוצת עולים חדשים. "כמו כן הציגה תוכנית ליווי על ידי רכזת הכנה לצה

בים  " דה כמו גם המענים שלה אליהם נחשף עוזרים מאוד להורים ולמלששל היחיצגת שי ציין כי ה

 לעשות סדר בהיצף המידע ובאופן ההתנהלות אל מול הצבא. 



חגי ציין כי חשוב להביא את בוגרי בתי הספר לפאנל תפקידים בפני המלשבים וכי זה תורם לשני  

 הצדדים 

 ווסט -בתיכון מטרו  שי ציין כי היה שותף לערב הסברה שעשה סדר והיה משמעותי 

לפתוח מערך ליווי לחיילים בזמן השירות על מנת להיות עימם בקשר  חזון ראש העיר ציין כי יש לו  

ולסייע בעת קשיים וכך למנוע נשר. הנושא הועבר ממנו לאכ"א אשר מצידם בוחנים את העניין ובנוסף  

 לצרכים. ייבחנו אופציות ומענים מותאמים על ידי העיר בהתאם  

ענבר הוכברג, ציינה כי נעשית עבודה מקצועית ומערכתית על ידי היחידה להכנה לצהל ובבתי הספר  

 וזה ניכר בנתוני הגיוס המרשימים. 

 

ראש העיר העלה את נושא החוסן בקרב בני נוער ונושא המוגנות והשוטטות בשעות  

 הלילה.  

 

עם בני ובנות הנוער, על ריכוזי בני  צינו תיאר את עבודת צוות השטח בלילות, על המפגשים  

 הנוער והתופעות העולות מן השטח. 

 

סיגל ציינה כי שעות הפנאי רבות ומזמנות לבני הנוער מפגשים, אתגרים וסיכונים בעוד שאין  

 צוותים כמו בבתי הספר אשר מפקחים, מלווים ומכירים את בני הנוער ומסייעים באופן שוטף. 
ם, המקרה מעורר חששות, איך שומרים על הילדים בשעות  ענבר ציינה כי הורים חוששי

   .הלילה 

שי הוסיף כי הנהגת ההורים נערכה ותמשיך להוביל הסברות הדרכות ולקדם את נושא  

 המוגנות של הילדים גם בשעות הפנאי. 

 

הוסיף כי רצוי שיהיו כמה שיותר מבוגרים בשטח, השואלים לשלומם של בני הנוער   צינו

 ומכוונים לא ממקום שיפוטי. 
חגי ציין את ההתגייסות לסיירות ההורים ותיאר את מה שהם עושים וחווים במסגרת סיירות  

 ההורים מול בני הנוער. 
עימה גישה נעימה   ענבר הדגישה כי סיירת השטח של המחלקה לנוער וצעירים מביאה

 . שאינה בכובע של ההורים 
חגי הוסיף כי הם מודעים למוקדים שבהם מבוגרים קונים לילדים אלכוהול ויתגברו נוכחות  

 במקומות אלה. 
 . כוניותיהוסיף כי הילדים משועממים וזה מביא להתנהגויות ס 

 

בעיר שהראשון    ענבר ציינה כי העירייה מבינה את העניין ולכן במהלך של הקמת מרכזי נוער

 שבהם יוקם בנווה זמר. 

 

סיגל סיכמה את החשיבות שלנו המבוגרים המשמעותיים בשטח לצד הסברה , הדרכה ,ליווי  

והעצמה של בני הנוער בכל המסגרות העומדות לרשותנו ובעזרת הכלים הבלתי פורמליים  

 לצד מעורבות הורים וקהילה. 

 

ת ההורים שותפים מאגפי העיריה  הועדה הבאה תתקיים לקראת הקיץ יחד עם הנהג

 הרלוונטיים ובני הנוער. 

 

 

 סיגל מצר תלמי 

                             מנהלת המחלקה לנוער וצעירים                                                                                                   

 מזכירת הועדה 



 


